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Jaarverslag 2024 Vereniging Oud Barneveld 

Bestuur 

Het bestuur vergaderde in 2024 vijf keer. Vergaderden we voorheen bij toerbeurt bij de leden 
thuis, tegenwoordig vergaderen we in het Museum Nairac.  
Tijdens de ledenvergadering op 7 februari 2024 werd afscheid genomen van onze 
penningmeester Evelien Overeem, een funcƟe die zij 47 jaar bekleedde. Evelien blijŌ wel lid 
van het bestuur. In haar plaats stelde het bestuur de heer Ed Stolten voor als nieuwe 
penningmeester. Ed was voor zijn pensioen werkzaam als financieel manager. Vanuit de 
leden zijn er geen tegenkandidaten gesteld. Ook werd afscheid genomen van Co Janssen. Co 
is helaas slechts 2 jaar bestuurslid geweest. I.v.m. gezondheidsklachten moest hij afscheid 
nemen.  
TensloƩe namen we na heel veel jaren afscheid van onze voorziƩer, Ad Rijneveld. Ad werd in 
het zonnetje gezet door bestuurslid Michiel Hoenderdaal. Ad is 26 jaar bestuurslid geweest 
en vanaf 2015 was hij voorziƩer. 
Door het bestuur is Bertus van den Berkt voorgesteld als nieuwe voorziƩer. Bertus is zijn 
leven lang werkzaam in het basisonderwijs en later in het management daarvan. Bertus 
heeŌ al een aantal maanden meegedraaid. De ledenvergadering ging met deze benoeming 
akkoord. 
In de loop van het verslagjaar is Annelies Leusink toegetreden tot het bestuur. Zij is ook 
bestuurslid van Plaatselijk Belang Barneveld. Telg uit een beroemd Barnevelds geslacht kent 
zij Barneveld als geen ander. In het herfstnummer 2024 van ons boekje heeŌ zij zich 
voorgesteld. Zij zal zich vnl. bezighouden met communicaƟe en ledenwerving. 
Het bestuur bestaat nu uit de volgende personen: 
Bertus van den Berkt, voorziƩer 
Geke Tijssen-Kraal, secretaris 
Ed Stolten, penningmeester 
Michiel Hoenderdaal, lid 
Krijn Korving, lid 
Annelies Leusink, lid 
Evelien Overeem-Koster, lid 

Ledenvergadering 

De ledenvergadering werd gehouden op 7 februari 2024. Naast het afwerken van een aantal 
huishoudelijke zaken, hield de heer Ronald Polak, voormalig geschiedenisdocent, een lezing 
over wat er gebeurde na de bevrijding in april 1945 met de soldaten van de Wehrmacht die 
nog in West- en Midden-Nederland verbleven. Gingen ze gewoon naar huis?  
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De heer Polak heeŌ in het boek ‘Afgemarcheerd’ de achtergronden van de ontwapening van 
in totaal 120.000 Duitsers beschreven. De lezing van de heer Polak werd ondersteund door 
diverse historische foto’s en films. 
De kascontrolecommissie deelde mee dat de boeken van de penningmeester in orde zijn 
bevonden. De commissie bestond uit mw. Luiten-van Gulik en de heer Hamminga. Als nieuw 
lid van de kascontrolecommissie wordt de heer Oevering benoemd. Hij zal samen met mw. 
Luiten de boeken over 2024 controleren.  

Verenigingsorgaan ‘Oud Barneveld’ 

Ons blad ‘Oud Barneveld’ verscheen zoals gewoonlijk vier keer. Elke aflevering was weer 
gevuld met interessante arƟkelen en wetenswaardigheden.  
Omdat hoofd-/eindredacteur Henk van Diermen, te kennen heeŌ gegeven te willen stoppen, 
moest het bestuur op zoek naar een nieuwe hoofd-/eindredacteur. Die vonden we in de 
persoon van de heer Arie van Duijvenbode. Hij stelde zich voor in het herfstnummer van ons 
blad als de nieuwe eindredacteur. 
Er was al vaker gesproken over een make-over voor ons blad. Meer eigenƟjds, groter 
formaat. Besprekingen hierover resulteerden in het besluit een nieuwe lay-out te 
ontwikkelen samen met de redacƟe en externe deskundigen. Ook voormalig bestuurslid Co 
Janssen heeŌ veel werk verricht om dit te realiseren. Het winternummer 2024 werd 
gepresenteerd in de nieuwe lay-out.  
De redacƟe van het blad bestaat uit: 
Arie van Duijvenbode, hoofd-/eindredacteur 
Dick Veldhuizen, lid 
Willem ten Hoven, lid 
Cees van Delen, lid 
Harry Brons, lid 

AcƟviteiten 

Op 27 januari bracht een aantal leden een bezoek aan het Kijk- en Luistermuseum in 
Bennekom alwaar Brand Overeem ons rondleidde over zijn foto exposiƟe.  
Op 14 maart heeŌ een 70tal leden genoten van de jaarlijkse Oud Veluwse maalƟjd in 
restaurant Het Schaap. 

Uitreiking Pluim en Voortse Waerderingh 

In dit verslagjaar werd de Voortse Waerderingh uitgereikt aan Melissa en Thijs Boone. Zij 
hebben het meer dan 340 jaar oude pand ‘de Sprielhof’ aan de Koninginnelaan in 
Voorthuizen schiƩerend gerestaureerd met aanvulling met moderne componenten. 

In december ontving de familie Van Vlastuin een Pluim voor het door hen in originele sƟjl 
gerestaureerde villa Linny met een vernieuwde aanbouw aan de Spoorstraat 9 in Barneveld. 

Straatnamencommissie 

De Vereniging Oud Barneveld wordt in de gemeentelijke straatnamencommissie 
vertegenwoordigd door Ad Rijneveld en Dick Veldhuizen. Ad Rijneveld geeŌ een overzicht 
van hetgeen in bovengenoemde commissie het afgelopen jaar aan de orde is gekomen. 
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1. Voor de toekomsƟge wijk Puurveen-Zuid in Kootwijkerbroek is, na raadpleging van 
Plaatselijk Belang Kootwijkerbroek, gekozen voor namen die ontleend zijn aan 
molenaarsfamilies die op de Puurveense molen hebben gezeten. Ik noem er een 
paar: Geurtscamp, Wilbrinkcamp, (van de) Craatscamp en Bronscamp. 

2. Plan Postweg in De Glind.  
Op het terrein van de oude voetbalvelden van v.v. De Glind ligt een plan voor het 
realiseren van 31 woningen en een gemeenschappelijk gebouw. Het betreŌ hier een 
zogenaamd CD-project, een CollecƟef ParƟculier Opdrachtgeverschap. Dat houdt in 
dat dit project door meerdere parƟculieren wordt ontwikkeld. Zij hebben zich 
verenigd in Ecowonen Midden Nederland. Zij zochten naar één naam voor hun te 
ontwikkelen wijk. Dat is tensloƩe, in goed overleg met de gemeente, 't Veld 
geworden. met als onderbouwing dat op deze plaats achtereenvolgens een 
heideveld, een veld met boomgaard en een voetbalveld heeŌ gelegen. 

3. Plan Bloemendal fase 2 B in Barneveld. 
Voor reeds bestaande straten is geput uit de eerder opgestelde groslijst van namen 
van verzetsstrijders. Er was echter nog een aantal namen nodig. Er ligt een voorstel 
de volgende personen hier aan toe te voegen: 
Anthonie Kamphuis, Cornelis Willem Kommer, Evert Heimen van Middendorp, Jan 
Albertus van de Bovenkamp, Zilvester Nieuwboer, Alie Peterkamp en Rijk Hendrik 
Hardeman. Men is bezig om de nabestaanden op te sporen met de vraag of zij 
hiermee akkoord gaan. Dat is in een aantal gevallen reeds gelukt. In de 
Weekendbijlage van de Barneveldse Krant geeŌ Gerjan Crebolder een overzicht van 
de betekenis van deze personen voor het verzet gedurende de 2e Wereldoorlog. 
Ook is voorgesteld de verbindingsweg tussen de Laan van Verzet en de wethouder 
Rebellaan wethouder Van Bovenlaan te noemen. 

4. De wijk Schooneng in Voorthuizen. 
Er zijn 5 nieuwe namen nodig. De vereniging Plaatselijk Belang Voorthuizen is om een 
advies gevraagd en wil hierover nu een prijsvraag uitschrijven. De uitslag daarvan laat 
nog op zich wachten. 

5. Tot slot ligt er nog het verzoek van nabestaanden om de beroemde sterrenkundige 
Egbert Kreiken die geboren is in Barneveld en oud CDA-poliƟcus Gerard van 
Leijenhorst, die jaren in Garderen heeŌ gewoond, een straatnaam te geven. 
Probleem hierbij is dat dit moeilijk in te passen is in een nieuw te bouwen wijk. 
Hoe we dit gaan aanpakken wordt nog nader onderzocht. 

Afvaardigingen 
  
Gemeentelijke straatnamencommissie: Ad Rijneveld en Dick Veldhuizen 
Commissie uitreiking Pluim en Voortse Waerderingh: Evelien Overeem en Krijn Korving. 

Contact met de gemeente Barneveld 

Afgelopen november hebben Plaatselijk Belang en Oud Barneveld gezamenlijk hun 
bezorgdheid uitgesproken over het (ontbreken van) gemeentelijk erfgoedbeleid van de 
gemeente. In de Barneveldse Krant van 9 en 15 november 2024 is er uitgebreid aandacht aan 
besteed. ParƟjen zijn van mening dat de gemeente geen of nauwelijks interesse heeŌ in het 
culturele erfgoed binnen de gemeente. Voorbeelden hiervan zijn de manier waarop de 
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gemeente optreedt m.b.t. de verwaarloosde historische Cornelia bewaarschool en de 
naastgelegen panden aan de Langstraat, het vaststellen van beschermd dorpsgezicht, 
verplaatsing van de gedenksteen van burgemeester Nairac, vergroening van het Torenplein 
en herbouw van de Botermarkt.  
Deze noodkreet heeŌ geresulteerd in een voorstel van Lokaal Belang, SGP en ChristenUnie 
om beleid te ontwikkelen op bescherming, behoud en beheer van (cultureel)erfgoed. 
Een afvaardiging van het bestuur heeŌ een onderhoud gehad met wethouder Pluijmers. Zij 
deelde mee dat B&W het belang van erfgoed ondersteunen. Begin 2025  komen B&W met 
‘een allesomvaƩende cultuurvisie, waarin de gemeentelijke focus op erfgoed wordt 
opgenomen’. (BK 25 november 2024)  

Website en fotoarchief 

De website wordt beheerd door Michiel Hoenderdaal en wordt rond 20 keer per dag  (meer 
dan 50% met smartphone) bezocht.  
Behalve getoonde nieuwsberichten, foto’s, agenda, historie (oa. over de synagoge) en 
acƟviteiten Museum Nairac zijn ook boekjes en persberichten te downloaden. 

Het fotoarchief werd beheerd door ChrisƟaan Plug. Deze taak is overgenomen door Michiel 
Hoenderdaal. 

TensloƩe 

We zijn blij dat we samen met Plaatselijk Belang stappen hebben ondernomen richƟng de 
gemeente inzake het erfgoedbeleid. Volgens onze statuten heeŌ onze vereniging o.a. ten 
doel het meewerken aan het behoud van historische monumenten en karakterisƟeke 
plekken binnen de gemeente Barneveld. Om dit te kunnen realiseren is de medewerking en 
steun vanuit de gemeente onmisbaar. 

Als bestuur zijn we verheugd dat er inmiddels meer samenwerking is gerealiseerd met o.a. 
Plaatselijk Belang. We zijn van mening dat er gemeenschappelijke belangen zijn, waarin we 
meer kunnen samenwerken en mogelijk ook meer resultaten kunnen boeken. 
Deze samenwerking willen we ook met Museum Nairac realiseren. De directeur is Ɵjdens de 
bestuursvergadering van december jl. aanwezig geweest. 

Als bestuur zijn we ook bezig om meer overzicht te krijgen over het archief, dat nu verspreid 
bij diverse mensen aanwezig is. 

Namens het bestuur,  
Geke Tijssen-Kraal, secretaris 
 

Barneveld, januari 2025 

 


